
                              Nacionālās arhitektūras padomes sēde 
 

2024.gada 26.jūnijā pl.15:15, KM Lielajā zālē un Teams 
Protokols Nr.2/ 2024 

 
Dienaskārtība 

 
1. Iepazīšanās ar jaunajiem ekspertiem, aktuālie jaunumi. 
2. Nacionālās akustiskās koncertzāles projekta virzība. 
3. Arhitektūras likums (aktuālais statuss). 
4. Citi jautājumi.  

 
 Sēdē piedalījās: klātienē – Gatis Didrihsons, Ilma Valdmane, Inguna 
Jekale, Māra Liepa-Zemeša, Juris Poga, Gunta Grikmane, Indra Purs; 
attālināti ‒ Vija Gēme, Inese Stūre, Liene Adumāne- Vāvere, Uģis Kaugurs, 
Kristīne Vugule. 
 
 Sēdi vadīja: G.Didrihsons.   
 
1. Iepazīšanās ar NAP jaunajiem ekspertiem.  
2.Nacionālās akustiskās koncertzāles projekta virzība. 
3. Arhitektūras likuma virzība 
 
J.Poga – ierosina, ka valsts prezidents varētu uzņemties būt par patronu 
Nacionālās akustiskās koncertzāles projekta virzībai.  
G.Didrihsons uzsver, ka svarīgi ir skaidrot sabiedrībai koncertzāles 
projekta virzības  procesu. Atgādina, ka projektēšanas darbiem 
nepieciešamais finansējums ir, bet diemžēl valsts budžeta plānojumā 
koncertzāles projektēšanai netika ierēķināts finansējums PVN nodokļiem. 
KM nāksies lūgt Finanšu ministrijai piešķirt papildus nodokļiem 
nepieciešamos finanšu līdzekļus. 

 
G.Didrihsons ierosina izveidot profesionālu projekta vadības grupu, kas 
virzītu procesus ātrāk uz priekšu.  

Aktuālā informācija par Nacionālās akustiskās koncertzāles 
projekta virzību (09.10.2024, avots: LSM).  

• Rīgas dome veic sarunu procedūru, lai noslēgtu projektēšanas 
līgumu, tiek plānots, ka līgums šogad varētu tikt noslēgts. 

• Projektēšana varētu ilgt 2 gadus. 



• Koncertzāles kopējās izmaksas lēstas 70 miljonu eiro apmērā, bet 
galīgā summa vel nav skaidra.  

• Būvniecība varētu ilgt 4 gadus. 
 

 https://www.lsm.lv/raksts/kultura/dizains-un-
arhitektura/09.10.2024-nacionalas-koncertzales-projektesanas-
ligumu-cer-parakstit-vel-sogad-izmaksas-var-augt.a571789/ 
 
Aktuālā informācija – par papildu finansējuma piešķiršanu 
(nodokļiem) Rīgas Filharmonijas projektēšanas darbiem 
(22.10.2024)  
Starp neatliekami un prioritāri veicamajiem darbiem, kuru 
īstenošanai vēl šogad nepieciešams finansējums, ir Rīgas 
Filharmonijas (Nacionālās akustiskās koncertzāles) projektēšanas 
darbu izpilde; tai valdība lēma piešķirt 737 354 eiro. 
 
https://www.km.gov.lv/lv/jaunums/valdiba-pieskir-
nepieciesamos-lidzeklus-rigas-filharmonijas-projektesanai-un-
neatliekami-veicamiem-remontdarbiem-rigas-vestures-un-
kugniecibas-muzeja 
 

3.Arhitektūras likums (aktuālais statuss).  
    
Dz. Purviņa un  G.Grikmane – ieskicē līdz šim paveikto Arhitektūras likuma 
virzībā, pēc saņemtajiem ministriju un institūciju iebildumiem TAP 
otrreizējā saskaņošanā šā gada maijā.  
G.Grikmane iepazīstina vēlreiz ar Arhitektūras likuma struktūru. 
Nākamie tuvākie soļi, lai sniegtu atbildes uz sniegtajiem ministriju un citu 
institūciju iebildumiem pēc otrreizējās saskaņošanas TAP ir sekojoši:  

• tikšanās ar EM, par EM iebildumiem (arhitektūras principi, metu 
konkursi, kolēģijas jautājumi; autortiesības u.c.); 

• Sanāksmes par ainavu arhitektu sertificēšanas jaut. un grozījumiem 
reglamentēto profesiju likumā ( vienoties ar EM, LAAA); 

• tikšanās ar Latvijas Pašvaldību savienības (LPS)  un Lielo pilsētu 
asociācijas (LPA) pārstāvjiem par ministriju iebildumiem saistībā ar 
pilsētas arhitekta un pilsētas arhitektu dienesta ( 7.pants) 
jautājumiem un vietējās pašvaldības kompetenci ( 6.pants). Pirms 
tam nepieciešamas iekšējās konsultācijas ar U.Kauguru, V.Gēmi, 
J.Jākobsoni, P.Ratas, D.Dzedoni un citiem pašvaldību arhitektiem; 

• LAS iekšēji izdiskutēt Sertificētu arhitektu kolēģijas jautājumus u.c.  
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G.Didrihsons – ierosina, ja laicīgi netiks sakārtoti ainavu arhitektu 
reglamentācijas jautājumi, tad likumprojekta Pārejas noteikumos būs 
jāiekļauj punkts, ka ainavu arhitekta reglamentācija stājas spēkā vēlāk.  
G.Grikmane uzsver, ka likumprojekts ir jāvirza pēc iespējas ātrāk, kaut arī 
tas ir detaļās iespējams ir vēl nepilnīgs.  
 J.Poga aicina padomāt NAP locekļiem par Arhitektūras likuma lobēšanu. 
 I.Purs atgādina, ka ir svarīgi atcerēties  par Davosas aliansi un par Davosas 
deklarācijas ideju plašāku komunicēšanu.  
 
 
 
 

 
NAP priekšsēdētājs                                                               G.Didrihsons  
 Protokolēja:                                                                          Dz.Purviņa 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 


